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Diskusní večer o územním 
plánu

V pondělí 27. června proběhl v aule ZŠ v Raisově 
ulici diskusní večer o  připravovaném novém 
územním plánu. Hosty tohoto setkání byli zpraco-
vatel územního plánu Ing. arch. Pavel Hnilička a za 
pořizovatele, jímž je Městský úřad Černošice, paní 
Ing. Kateřina Vrbová, která po prázdninách přebírá 
agendu našeho územního plánu po Ing. arch. 
Jirsové. Cílem tohoto setkání bylo uvést na pravou 
míru některé fámy a dezinformace, které po Dob-
řichovicích mezi lidmi kolovaly. Účast byla veliká, 
v  sále a  dokonce i  v  předsálí bylo odhadem 130 
lidí. Mile mě potěšilo, že celý večer proběhl klidně 
a  velmi kultivovaně. Ing. Vrbová seznámila pří-
tomné v jakém stádiu se návrh nového UP nachází 
a s dalšími fázemi projednávání územního plánu, 
které budou následovat. V současné době máme 
za sebou fázi tzv. společného jednání, do kterého 
zasílaly svá stanoviska k našemu územnímu plánu 
především okolní obce a  dotčené orgány státní 
správy. Své připomínky však mohli již v  této fázi 
podávat i  občané, čehož někteří využili. V  násle-
dující fázi tzv. veřejného projednání budou mít 
tuto možnost znovu. V této fázi však budou moci 
kromě připomínek (které může podat kdokoli) 
podat i  tzv. námitky. Ty mohou podávat všichni 
ti, jejichž nemovitosti budou návrhem nového 
územního plánu nějak dotčeny. O termínu veřej-
ného projednání vás budeme s předstihem infor-
movat, pravděpodobně však proběhne nej-
dříve koncem letošního podzimu, či spíše počát-
kem zimy. Sledujte proto, prosím, Informační list, 
webové stránky našeho města a  úřední desku 
Městského úřadu Černošice.

Po krátkém úvodu Ing. arch. Hnilička odpo-
vídal na dotazy občanů. Během více než tříhodi-
nové diskuse vyvrátil většinu z fám, které po Dob-
řichovicích kolovaly (např. nepravdivá tvrzení, 
že po skončení společného jednání již nebudou 
moci občané podávat své připomínky, či tvrzení, 
že okamžikem schválení územního plánu pře-
stanou platit stávající plány regulační) a  vysvět-
lil principy jednotlivých regulativů. Širší debata 
proběhla například o  navrhovaném regula-
tivu tzv. obchodní ulice. Územní plán, který nyní 

prošel fází společného jednání, jistě dozná ještě 
mnoha změn, nepochybně dojde k  zapracování 
části nyní došlých připomínek občanů a  stano-
visek dotčených orgánů. Další a pro občany nej-
důležitější fáze schvalování územního plánu, 
s  možností podávat připomínky a  námitky, nás 
teprve čeká. Jsem však přesvědčen, že v základ-
ních rysech jde již nyní o kvalitní dokument, který 
po upřesnění a dopracování některých regulativů 
poskytne Dobřichovicím lepší pravidla regulace, 
než územní plán stávající.

Kácení topolů podél 
cyklostezky

Na zasedání zastupitelstva, které proběhlo 22. 
června, schválilo zastupitelstvo města pokácení 
stromořadí topolů za bývalou skládkou podél 
cyklostezky do Černošic a jejich nahrazení novou 
výsadbou vhodnějších dřevin. Návrh projednání 
bodu, týkajícího se pokácení těchto topolů, které 
jsou přestárlé a  velice křehké, předložil zastu-
pitelstvu místostarosta Michael Pánek, který 
již v  minulosti upozorňoval na nebezpečí pádu 
velkých větví z  těchto stromů na chodce a  cyk-
listy, pohybující se na cyklostezce. To, jak jsou 
uvedené stromy nebezpečné, se ukázalo v  Čer-
nošicích, kde došlo k  pádu větve ze stejného 
druhu stromu na cyklistu, jemuž bohužel způso-
bil pád větve těžké zranění. Pokácení celkem cca 
60 topolů samozřejmě musí předcházet povo-
lení ze strany příslušných úřadů, které v současné 
době vyřizujeme a  které si patrně vyžádá ještě 
určitou prodlevu v řádu několika týdnů. Jak jsme 
zjistili z geometrického zaměření stromů, pouhá 
cca ¼ se nachází na pozemcích města, přičemž 
zbývající jsou na pozemcích jednak Povodí 
Vltavy a  dále i  na soukromých pozemcích, což 
trochu zkomplikovalo situaci. Rádi bychom však, 
aby k  pokácení nebezpečných stromů došlo co 
možná nejdříve. Jsme si samozřejmě vědomi, že 
se jedná o zásah do krajinného rázu a proto počí-
táme s tím, že za pokácené stromy bude vysazena 
náhradní výsadba. Mělo by se však určitě jednat 
o  jiný druh stromů, než jsou současné topoly, 
které jsou nejen nebezpečné, ale z pohledu den-
drologů i nevhodné pro tuto lokalitu.

Letní kulturní a společenské 
akce v Dobřichovicích

Tak jako každoročně, v létě nás čeká v Dobřicho-
vicích mnoho zajímavých kulturních akcí. Od 
21. do 29. července se budou na zámku konat 
Mistrovské kurzy hry na smyčcové nástroje pod 
vedením profesora Karla Doležala, v rámci nichž 
proběhnou čtyři koncerty určené pro veřejnost. 
Tři z koncertů proběhnou ve velkém sále Dob-
řichovického zámku, který se letos dočkal nové 
dřevěné podlahy. Novou podlahu a  zároveň 
i  opravu zadní brány zámku provádí majitel 
zámku, jímž je Rytířský řád Křižovníků, který se 
zavázal v  nájemní smlouvě do objektu zámku 
každoročně investovat 30% vybraného nájem-
ného.

Ve středu 3. srpna od 20 hodin se uskuteční 
na zámku koncert welšských hudebníků z Velké 
Británie, akordeonisty Paula Hutchinsona, klari-
netistky Karen Wimhurst, kteří prezentují britský 
folk s  jazzovými improvizacemi. Jejich hostem 
bude známý houslista Jan Hrubý.

Mezi sedmým a  jednadvacátým srpnem si 
můžete přijít poslechnout vážnou hudbu na fes-
tival Musica Viva, pořádaný na zámku a v Karlíku 
panem Františkem Běhounkem.

V  sobotu 13. srpna proběhne na louce nad 
lávkou tradiční dixielandové odpoledne.

Ve čtvrtek 25. srpna se bude konat, opět na 
zámku, zahájení velmi zajímavé výstavy o  sta-
vebním vývoji dobřichovických domů, připra-
vené paní Annou Adámkovou a Miroslavou Neu-
berovou. V rámci výstavy je možné shlédnout sta-
vební plány, dobové fotografie a plány přestaveb 
vybraných dobřichovických rodinných domů. 
Výstava potrvá do 30. září.

Tradičním vyvrcholením léta v Dobřichovicích 
budou opět vinařské slavnosti. Jejich již 14. ročník 
proběhne na dobřichovickém zámku v  sobotu 
27. srpna. Večerní program slavností bude ten-
tokrát ve znamení balkánské hudba Shum Davar 
a od 22 h zahraje Mário Bihári se skupinou Bach-
tale Apsa.

Přeji vám krásné prázdniny.
Petr Hampl

Výstava o stavebním vývoji 
dobřichovických domů

Ve čtvrtek 25. srpna v 18 hodin se ve velkém sále 
dobřichovického zámku uskuteční vernisáž nové 
výstavy o  stavebním vývoji dobřichovických 
domů.

Tohoto obrovského úkolu se podujaly dvě 
dámy  –  Anna Adámková a  Ing. Miroslava Neu-

bertová, které si daly za úkol rekonstruovat sta-
vební historii dobřichovických domů a  dne 25. 
srpna představí první část tohoto projektu  –  tzv. 
panské domy, tedy nejstarší budovy v Dobřicho-
vicích, domy s popisnými čísly 1 až 9, domy, které 
byly postaveny tehdejší vrchností  –  Rytířským 
řádem Křižovníků s  červenou hvězdou, domy, 
které mají nejdelší historii a  nejdelší stavební 
vývoj a některé z nich prošly složitými změnami, 
což autorky chtějí dokumentovat. Dnes jsou 

dokonce dva z  těchto domů zbourány a neexis-
tují, další byly úplně přestavěny, ale na výstavě 
uvidíte, jak vypadaly a jakým vývojem prošly. Pět 
z těchto nejstarších domů je dnes v soukromých 
rukách, jeden dům vlastní město a pouze jeden, 
zato ten nejdůležitější a pro Dobřichovice nejty-
pičtější  –  totiž čp. 1 Křižovnický zámek, je opět 
ve vlastnictví původních majitelů.

Důležitým zdrojem této práce jsou archivy, 
kromě stavebního archivu našeho města to je 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Dobřichovice. Foto Petr Kubín



3

7/2016

i Státní okresní archiv Praha-západ a v neposlední 
řadě i archiv Rytířského řádu Křižovníků s červe-
nou hvězdou. Dále to jsou staré mapy a historické 
fotografie, bez kterých by práce ztratila názor-
nost.

Věříme, že vás výstava zaujme, protože kromě 
historie každé budovy tam naleznete i  staré 
plány a  fotografie těchto domů a  některé velmi 
zajímavé listiny, které vše dokumentují. Autorky 
chtějí vývoj domů dokumentovat a  vytvořit tak 
časosběrný dokument, nechtějí ale tento vývoj 
hodnotit, protože dnes již nikdo neví, co vlastníky 
domů k  provedeným změnám vedlo a  čím byli 
vedeni nebo naopak omezeni.

Obě autorky chtějí ve své práci pokračovat 
a  žádají proto současné vlastníky budov o  spo-
lupráci na tomto pro Dobřichovice významném 
a  záslužném projektu. Cílem práce je popsat 
stavební vývoj všech dobřichovických domů 
v celém průběhu jejich existence.

vk

Kniha o dobřichovických vilách

Dotisk, resp. druhé doplněné vydání veleúspěšné 
knihy autorského kolektivu pod vedením Mgr. 
Šárky Koukalové z  Památkového ústavu Střed-
ních Čech, která pojednává o  dobřichovických 
vilách a  domech se již tiskne a  v  nejbližší době ji 
bude prodávat městská knihovna v Palackého ulici. 
Původní termín byl červen, ale všechno se zadrhlo 
na jednom problému, který je ale již vyřešen.

Zbývá vyřešit problém, že knihovna bude 
v srpnu uzavřena, ale i na tom se již pracuje.

vk

Odpady

Pevně věříme, že všichni, kterých se to týká, mají 
čisté svědomí a poplatky za psy a odvoz odpadu 
zaplacené. A  tato naše víra bude platit až do 
nepříliš vzdáleného okamžiku, kdy začne pravi-
delné srovnávání databází občanů a  přijatých 
poplatků.

Zároveň připomínáme informaci z  minu-
lého čísla Informačního listu, že poplatky, které 
nebudou do konce výše uvedeného porovnání 
zaplaceny, budou – tak, jak to úřadu nařizuje 
obecně závazná vyhláška o místních poplatcích – 
vymáhány a vybírány ve dvojnásobné a posléze 
i trojnásobné výši.

Současně bychom rádi připomenuli výzvu 
zájemcům o  svoz biologického odpadu, že 
mohou svůj zájem projevit pomocí mailu nebo 
přímo osobně v  podatelně radnice tak, jak je 
uvedeno na webových stránkách městského 
úřadu.

pp

Cyklostezka mezi Černošicemi 
a Radotínem je až do odvolání 
uzavřena!

Na cyklostezce mezi Černošicemi a  Radotínem 
došlo koncem června k  vážnému úrazu cyklisty 
větví, která se ulomila ze stromu. S  vážným zra-
něním byl vrtulníkem odvezen do nemocnice. 

Cyklostezka je do odvolání uzavřena. Důrazně 
žádáme všechny, aby zákaz v  zájmu vlastního 
bezpečí bezvýhradně dodržovali.

Podobné opatření se chystá i  na cyklostezce 
za bývalou skládkou, protože ze starých topolů se 
také odlamují větve. Další informace ve slově sta-
rosty.

vk

Částečná uzavírka cyklostezky 
u zámku

Dne 27. srpna bude uzavřena část cyklostezky, 
a  to od nájezdu z  ulice 5. května kolem zámku 
a dále podél Berounky v době od 11:00 do 23:00, 
kdy budou probíhat Dobřichovické vinařské slav-
nosti. Omlouváme se tímto za případné kom-
plikace. Průjezd centrem města nebude nijak 
omezen.

AK

Poděkování občanům

Děkujeme všem, kdo věnovali svůj čas prostudo-
vání návrhu územního plánu a zaslali své připo-
mínky pořizovateli.  

Fórum občanů Dobřichovic (FOD)

O čem jednala rada města

Rada pozvala člena zastupitelstva doc. Kout-
níka, který zaslal radě stížnost na technický stav 
ulice Palackého. Pan Koutník úvodem zmínil, že 
o  špatném stavu ulice Palackého se hovoří už 
15 let a  louže, které jsou po deštích rozstřiko-
vány na kolemjdoucí i  fasády domů nezmizely 
i  přes provedené úpravy komunikace. Kromě 
Tyršovy a  Pražské je Palackého nejfrekventova-
nější ulicí a je permanentně zatěžována, takže se 
její stav bude stále zhoršovat. Rád by znal názor 
rady a perspektivu dalšího postupu. Domnívá se, 
že by bylo vhodné vytvořit seznam priorit, aby 
bylo jasné, kdy přijde Palackého na řadu. Starosta 
poděkoval za informace a uvedl, že je mu situace 
známa. Jedná se o úzkou ulici s nevhodnými spá-
dovými poměry, které jsou dány terénem, a glo-
bální řešení (pokud existuje) by bylo enormně 
drahé. Pokud by se jednalo o  dílčí nebo celko-
vou rekonstrukci je potřeba, aby ji zastupitel-
stvo zařadilo do rozpočtu. Pevně stanovené 
pořadí oprav není možné udělat, protože jejich 
nezbytným předpokladem je přidělení dotač-
ních prostředků. Vzhledem k tomu, že každý rok 
se poměrně nesystémově vypisují různé dotační 
tituly, je nutné reagovat na tuto nabídku a reali-
zovat ty stavby nebo opravy, které jsou zrovna 
vypsány. Radní Bezděk konstatoval, že souhlasí 
se zmíněným významem ulice Palackého a  jistě 
by bylo možné připravit variantní studii možností 
řešení a jejich nákladnosti. Je však nutné předpo-
kládat, že podobná studie může stát několik set 
tisíc korun. Škoda, že tento rozhovor nebyl veden 
dříve, než byla rada kritizována v  místním tisku, 
jakoby to byla rada, která brání rekonstrukci této 
ulice. Souhlasí, že priority nelze stanovit, protože 
oprava může být hrazena jen díky dotačním pro-
gramům. Rada závěrem požádala pana Koutníka, 

aby jako člen zastupitelstva předložil návrh na 
přípravu variantní studie na opravu ulice Palac-
kého zastupitelstvu města.

Starosta informoval radu, že se změnami vlast-
nických vztahů k lesům dochází v ČR k úpravám 
honebních oblastí. Majitelé lesních areálů zaklá-
dají ve spolupráci s mysliveckými spolky honební 
společenstva, aby byl vytvořen dostatečně roz-
sáhlý honební revír. Tak byl starosta informován 
zástupcem mysliveckého sdružení Ing. Karlem 
Jiskrou, který požádal město Dobřichovice o zpl-
nomocnění k vyjednání honebního společenstva, 
jehož součástí by bylo město. Jedná se o podporu 
mysliveckých aktivit, z níž nevyplývají pro město 
žádné další povinnosti.

V souvislosti s  žádostí Spolku občanů Dobři-
chovic zastoupeném Ing. arch. Jitkou Mejsnaro-
vou, o úplnou uzavírku ulice Palackého dne 11. 6. 
2016 v době od 10.00 do 14.00 hod. zaslal tajem-
ník Prchal, jako představitel silničního správ-
ního úřadu, radě města, jako vlastníku uvedené 
komunikace, žádost o  vyjádření. V  podrobné 
a  důkladné diskusi zmínil starosta Ing. Petr 
Hampl, že je připraven žádost podpořit, přestože 
představuje v  uvedeném termínu velmi zásadní 
komplikaci pro dopravu ve městě. Místosta-
rosta Ing. Michael Pánek konstatoval, že minulý 
ročník této sousedské akce byl úspěšný a  veřej-
ností pozitivně přijatý, ale odehrával se převážně 
ve vnitřních dvorech objektů na Palackého ulici, 
takže nepředstavoval žádné další dopravní zatí-
žení. Radní Bezděk uvedl, že bude s  uzavírkou 
souhlasit, přestože si je vědom nebezpečí, která 
podobné dopravní opatření přinese, ale pokládá 
za důležité, že by mohl být nesouhlas s uzavírkou 
politicky dezinterpretován jako snaha města zmí-
něnou akci narušit, což je v  přímém protikladu 
s  reálným přístupem rady, která občanské akti-
vity podporuje. Radní Kándl pokládá za důleži-
tější, že toto veřejné prostranství je z  hlediska 
dopravy nevhodné pro společenské akce, které 
vyžadují jeho uzavření. Doporučil akci z  ulice 
přesunout na náměstí. Místostarosta Růžek také 
doporučil pouliční část akce pořádat na chod-
nících nebo na náměstí. Ing. Abel upozornil na 
nespokojenost občanů, kterou vyvolá podobná 
uzavírka v  době, kdy lidé jezdí na nákupy, na 
poštu apod. Ing. Kaplan uvedl, že na jednu stranu 
nechce narušovat občanskou akci, ale v minulém 
roce proběhla podobná akce bez problémů a za 
plného provozu, takže nevidí důvod k tak razant-
nímu zásahu do dopravního systému, který bude 
občanům komplikovat život a bude mít i vliv na 
bezpečnost. Starosta upozornil, že ve stejném 
termínu se konají i  farmářské trhy, které přine-
sou zvýšený pěší i automobilový provoz do celé 
oblasti. Místostarosta Pánek shrnul, že v  uve-
deném termínu, kdy jsou trhy, lidé přijíždějí 
a  odjíždějí na nákupy, kolem poledne začnou 
odjíždět trhovci se zbožím. Všude se pohybuje 
spousta dětí, rodičů s  kočárky. Zatáčka Vítovy 
u  statku a  křižovatka s  Pražskou budou při pře-
vedení veškeré dopravy do těchto míst ochro-
meny a  neprůjezdné. Z  hlediska rodičů s  dětmi, 
dalších pěších návštěvníků i  cyklistické veřej-
nosti, pokládá toto řešení za velmi nebezpečné. 
Rada nakonec hlasováním 3 : 2 uzávěrku Palac-
kého ulice neschválili.

Starosta informoval radu o  dotacích, které 
byly získány na Královský průvod. Z fondu Středo-
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českého kraje byla poskytnuta dotace 120 000 Kč, 
k  jejímuž přejetí je požadováno usnesení rady. 
Z kraje byla získána i dotace 500 000 Kč, z minis-
terstva kultury 40 000 Kč a od okolních obcí cca 
150 000 Kč (ještě přicházejí další příspěvky), které 
budou předloženy ke schválení zastupitelstvu.

Provozovatelka obchodu Appétit de France 
v ulici V Zahradách vedle České spořitelny, požá-
dala radu o pronájem travnaté plochy před uve-
deným zařízením k  umístění cca tří stolků pro 
posezení návštěvníků. Rada žádost prodisku-
tovala a  rozhodla o  poskytnutí prostoru bez 
poplatků z  důvodů rozšíření služeb pro občany 
a návštěvníky města za podmínky, že provozova-
telka bude udržovat na tomto pozemku pořádek 
a bude se starat o zeleň.

Starosta informoval radu o jednání s místosta-
rostou Černolic Jiřím Michalem, který připra-
vuje záměr vytyčit v brdských lesích cyklistickou 
trasu single track, která by vedla po užších pěši-
nách a  odlehčila by frekventované hřebenovce. 
Trasa povede i  katastrem Dobřichovic, a  proto 
se obrátil na radu se žádostí o  souhlas. Rada se 
záměrem souhlasila.

Starosta seznámil radu s výsledky řádně zve-
řejněného záměru na podpronájem zámecké 
vinárny. Město obdrželo jedinou nabídku od 
pana Michala Smrže. Rada rozhodla uzavřít pod-
nájemní smlouvu na dobu tří let za 12  000  Kč 
měsíčního podnájemného.

Rada projednala otázku dorovnání nájem-
ních vztahů po bývalém nájemci kancelářských 
prostor v  hospodářském stavení dobřicho-
vického zámku. Konstatovala, že po ukončení 
nájemního vztahu byl městu předložen návrh 
na zápočet nákladů, vynaložených na zhodno-
cení pronajatých prostor. Jedná se o nákup zaři-
zovacích předmětů, které zůstávají v  prosto-
rách kanceláří (kované lustry, konzole, závěsy) 
v úhrnné výši 30 589 Kč a faktury v souhrnné výši 
98 723,93 Kč (vč. DPH) za zednické práce (opravy 
omítek sanačními maltami, opravy štuků), opravy 
dlažeb. Rada konstatovala, že město eviduje 
ke dni 31. 5. 2016 dluh na nájemném ve výši 
92  083  Kč. Vzhledem k  výše uvedeným faktům 
pokládá rada dlužnou částku za uhrazenou do 
výše vynaložených nákladů (tj. 63 489 Kč) a býva-
lému nájemci zbývá uhradit 28 594 Kč.

Starosta Ing. P. Hampl navrhl radě rozdělení 
určených finančních prostředků (800  000  Kč) 
žadatelům o  granty a  dotace v  roce 2016. Rada 
jednala o  výši dotací pro jednotlivé žadatele 
a  následně po provedených úpravách schválila 
tabulku s výčtem poskytnutých dotací.

Vlastník pozemku č. 848 Ing. Jan Ježek 
požádal město o  možnost posunu vjezdové 
brány na tomto pozemku při ulici Ke Křížku. Rada 
souhlasí s novým napojením na komunikaci.

Tajemník MěÚ radu informoval, že o připojení 
na ČOV Dobřichovice požádali manželé Silvič-
kovi z Prahy 5, kteří stavějí rodinný dům v ulici 5. 
května. Smlouvu o příspěvku na rozvoj infrastruk-
tury jsou připraveni uzavřít.

Tajemník Prchal seznámil radu s  výsledky 
poptávky na opravu krovů budovy radnice, která 
byla schválena radou koncem roku 2015. Ze tří 
oslovených firem podala nejnižší nabídkovou 
cenu společnost Tignum s.r.o. ve výši 57 983 Kč. 
Rada schválila výběr dodavatele.

Společnost Rala s.r.o. pověřená Domovem pro 
seniory Dobřichovice požádala město Dobřicho-
vice, jako souseda, o vyjádření k projektové doku-
mentaci pro sloučené územní a  stavební řízení 
„Přístavby a  rekonstrukce Domova pro seniory 
Dobřichovice“. Rada podrobně záležitost projed-
nala a  konstatovala, že zatímco původní záměr 
na výstavbu nové budovy směrem do stráně 
za stávajícím objektem domova seniorů byl 
plně akceptovatelný, tak změna, která navrhuje 
výstavbu na boční straně (všenorské) od ulice 
Krajníkovy, představuje estetické znehodnocení 
lokality a  silně narušuje urbanistickou strukturu 
města Dobřichovice.

Starosta Hampl informoval radu o  jednání 
se zástupci společnosti ČEZ, a.s., která plánuje 
přesun cca 700 m vrchního vedení pod zem. 
Město by dle své směrnice mělo požadovat 
řádově 700 000 Kč za věcné břemeno, ČEZ nabídl 
60  000  Kč. Starosta uvedl, že proběhla složitá 
vyjednávání, která v současnosti uvažují s částkou 
mezi 200 000 – 250 000 Kč. Rada o záležitosti dis-
kutovala a konstatovala, že je obecním zájmem, 
aby elektrické vedení bylo umístěno pod zem, ale 
že se současně nelze vzdát právoplatného nároku 
na úhradu věcného břemene. Rada souhlasila 
s postupem jednání starosty a požadovala, aby se 
v jednáních pokračovalo.

Nájemce hotelu Pod Vinicí podal z  osobních 
důvodů výpověď nájemní smlouvy ke dni 30. 
6. 2016. Starosta vysvětlil důvody uvedeného 
kroku a navrhl akceptovat uvedený termín ukon-
čení smlouvy, protože nájemce své závazky vždy 
řádně plnil. Uvedl, že nájemce bude do cca 10. 7. 
2016 vyklízet prostor hotelu a  garáž vyklidí do 
několika týdnů (avšak v případě nástupu nového 
nájemce tak učiní okamžitě). Rada souhlasila 
s  ukončením smlouvy podle návrhu nájemce 
a uložila vypsat nový záměr pronájmu.

Rada projednala a schválila udělení mimořád-
ných pololetních odměn ředitelům ZŠ, MŠ a ZUŠ 
Dobřichovice za práci nad rámec běžných povin-
ností a  plnění mimořádných úkolů při rozvoji 
dobřichovického školství.

Starosta Hampl dále informoval radu:
 o potřebě dobudovat pódium ve školní aule 

pro umístění klavíru a potřebě stanovit systém 
využívání prostor, včetně úklidu a  uzavírání 
školního objektu, záležitost se řeší v  součin-
nosti s  ředitelem ZŠ, protože jeho postoj je 
v tomto případě rozhodující

 o objednávkách menších stavebních prací: 
rozšíření stání na kola u  nádraží, vydláždění 
plochy na popelnice u  bytového domu Za 
Parkem, oprava ulice Pod Penzionátem, kde 
byly odstraněny sloupy ČEZu, oprava mlatu 
na chodníku v  ulici 5. května (v úseku mezi 
lávkou a Jugoslávskou ul.).
Tajemník Prchal:

 informoval o  dočasném zákazu stání v  ulici 
Křižovnické v  době, kdy budou na pozemek 
RNDr. Jana Kauckého vjíždět nákladní auto-
mobily stavby

 urgoval při jednání s ROPIDem změnu názvu 
zastávky na Pražské ulici na „Randova“, o  níž 
bylo požádáno už loňského roku

 předložil radě v souladu se směrnicí o zakáz-
kách malého rozsahu přehled objednávek 
nad 20 000 Kč

 seznámil radu s  opožděně dodanou žádostí 
o  grant paní Kristýny Pánkové na Adventní 
trhy; rada konstatovala, že v  rámci grantů 
nelze už žádosti vyhovět, ale po prázdninách 
je možné zvážit uzavření partnerské smlouvy

 informoval o nové povinnosti předkládat opa-
trovnickému soudu přehled majetku a hospo-
daření opatrovanky města

 dotázal se rady, jak postupovat v  případě 
pana Vošahlíka, který má jedinou možnost, 
jak se dostat na své pole, po cyklostezce; rada 
souhlasila s  otevřením závory na požádání, 
nesouhlasila s trvalým vydáním klíče

 informoval radu o přípravách na úpravy měst-
ských směrnic a  vyhlášek, aby se zamezilo 
např. vybírání poplatků za zábor v  hodnotě 
desítek korun ap.

Kandidatura do Senátu 
Parlamentu ČR

S mottem „Dělat věci (s)právně“ bude ve 
volbách do Senátu Parlamentu České republiky 
2016 pro volební obvod číslo 16 Beroun kan-
didovat právník Mgr. Jan Holásek, LL.M. Kandi-
duje jako nezávislý kandidát bez politické pří-
slušnosti s  podporou politického hnutí Nezá-
vislí a politických stran KDU-ČSL a Strany Zele-
ných. Finalizuje také jednání o  podpoře České 
Pirátské strany.

Spoluzakladatel a bývalý partner jedné z nej-
větších právních kanceláří v  České republice se 
aktuálně věnuje rozmanitým činnostem v oblasti 
právního poradenství, životního prostředí, sta-
vebnictví, nemovitostí a filantropie.

„Neměli bychom dělat věci pouze ekono-
micky výhodné, ale i  takové, které jsou rovněž 
veřejně přínosné a v souladu s etikou,“ vysvětluje 
svou vizi Jan Holásek. „Proto jsem se rozhodl kan-
didovat do Senátu, který vnímám jako pojistku 
právního státu a  demokracie, přitom právníků 
je v Senátu jenom několik. Své zkušenosti a zna-
losti chci v  Senátu využít k  hlídání pravidel hry, 
abychom si uchovali svou svobodu a měli rovný 
přístup ke spravedlnosti,“ vysvětluje svou moti-
vaci Jan Holásek.

Letní intenzivní kurz 
angličtiny pro dospělé 
v Dobřichovickém Domku

Od 1. do 5. srpna 2016 se v DoDo koná letní inten-
zivní kurz angličtiny. Výuka bude probíhat od 
pondělí do pátku od 9 – 12.30 hodin. Kurz je určen 
pro dospělé a mládež. Obsah kurzu bude přizpů-
soben jazykové úrovni a potřebám zájemců (pro-
zatím mírně – středně pokročilí). Výuka bude pro-
bíhat konverzační metodou – práce s  krátkými 
texty, tématy každodenní konverzace, poslecho-
vými cvičeními, písněmi a procvičováním grama-
tiky dle potřeby.

V kurzu se počítá se 4 – 8 účastníky. Předpo-
kládaná cena za celý kurz je 1750,- (350 Kč za 
den). Máte-li o  kurz zájem, hlaste se, prosím, co 
nejdříve, nejlépe do 22. července lektorce Zoře 
Strnadové na e-mailovou adresu letnikurzaj@
seznam.cz

ZS
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Blíží se tradiční vinařské 
slavnosti

Letošní vinařské slavnosti se opět uskuteční 
poslední sobotu v  srpnu, konkrétně tedy 27. 
srpna od 11h v  areálu zámku a  na přilehlém 
Křižovnickém náměstíčku. Po celý den budou 
moci návštěvníci ochutnávat z  pestré nabídky 

českých a  moravských vín. Kromě vinařských 
stánků bude pro veřejnost připraveno pestré 
občerstvení. Již v  11:30 zahraje divadlo Pru-
hované panenky pohádku o  Sněhurce, poté 
bude následovat tvořivá dílna. U  řeky připravu-
jeme dětské hry, soutěže a  šermířské předsta-
vení. Hudební program je zajištěn po celý den 
s  hlavními večerními kapelami. Tentokrát jsme 
oslovili skupiny Shum Davar hrající balkánskou 
hudbu a  Mária Biháriho se skupinou Bachtale 
Apsa (world music, gipsy).  Doufáme, že skupiny 
roztančí publikum a  zpříjemní závěr večera. Po 
zakoupení vstupenky se můžete účasnit loso-
vání o hodnotné ceny. Hlavní cenou bude opět 
323 l lednice s mrazákem, kterou poskytla firma 
Whirlpool. Losování a  zároveň vyhlášení vítěze 
soutěže “Vinař roku”, kterou organizuje Český 
archív vín, proběhne v  podvečerních hodi-
nách.   Podrobný program vinařských slavností 
najdete v plakátu. Všem návštěvníkům přejeme 
příjemný zážitek.   

AK

Pronájem hotelu Pod Vinicí

Město Dobřichovice nabízí k pronájmu prostory 
hotelu Pod Vinicí, Pražská ulice 345, Dobřicho-
vice (včetně části přilehlého dvora). K pronájmu 
se nabízejí prostory, které dosud sloužily jako 
restaurace a hotel. Jsou částečně vybaveny zaří-
zením pokojů, restaurace a  kuchyně, ale město 
netrvá na uvedeném využití. Prohlídka objektu 
je možná po předchozí telefonické dohodě za 

účasti pověřeného pracovníka městského úřadu 
(tel. 257 712 182). Dotazy zasílejte prosím na 
info@dobrichovice.cz.

Druhý život dětské knihy 
v Dobřichovicích

Klub seniorů Dobřichovice ve spolupráci s  Info-
centrem Dobřichovice se zapojil do projektu 
„Druhý život dětské knihy“ spolku SenSen (Sen-
zační Senioři). Účelem projektu je shromažďování 
a  distribuce nových i  starších dětských knih za 
účelem podpory čtení u dětí.

Dobřichovičtí senioři ve svém bližším i širším 
okolí tímto vyzývají své spoluobčany ochotné 
věnovat nepoškozené a obsahově kvalitní tituly, 
aby je přinesli na sběrné místo  –  Infocentrum 
Dobřichovice (Po-Ne kromě Út vždy 13-18 hod).

Knihy budou poté distribuovány sociálně 
slabším dětem, do mateřských center, dětských 
domovů a podobně.

Doufáme, že projekt bude úspěšný stejně jako 
v několika městech, kde již proběhl (České Budě-
jovice, Krásná Lípa, Litoměřice, Mladkov, Praha 5, 
Prachatice).

Více informací o projektu naleznete na strán-
kách spolku SenSen: http://www.sensen.cz/
aktivni-zivot/co-je-druhy-zivot-detske-knihy/

Děkujeme všem občanům za štědrost, spo-
lupráci a  smysluplnou činnost, knihy od Vás se 
dostanou do těch správných a  potřebných dět-
ských rukou.

Radka Alexy, Infocentrum Dobřichovice

Pranostiky pro srpen

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodo-
bou „předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky 
na červenec se skutečností a pak můžeme jejich 
vypovídací hodnoty ověřit.

 V srpnu slunce parné, ovoci a vínu zdárné
 Co srpen neuvaří, to už září nedosmaží nebo 

Co červenec neuvaří, srpen nedopeče
 Mlhy na lukách, potocích a  řekách v  srpnu 

zvěstují trvalé počasí
 Nejsou-li v srpnu hřiby, nebude v zimě sněhu
 Šedá mlha v srpnu nezdravá
 Půlnoční větry v srpnu přinášejí stálé počasí
 Srpen k zimě hledí a rád vodu cedí
 Když fouká v  srpnu severák, bude dlouho 

pěkně pak
 Když je v srpnu ráno hodně rosy, mají z toho 

radost vosy
 Rosí-li v  srpnu silně tráva, pěkné povětří se 

očekává

Právnické okénko

Víte, že…
nový občanský zákoník nově umožňuje nabýt 
věci či pohledávky z  dědictví, aniž by byl naby-

vatel (odkazovník) jakkoli povinen platit zůstavi-
telovy dluhy?

V  současné době můžeme v  rámci dědic-
tví rozlišovat tři důvody, na jejichž základě lze 
dědit  –  a  to konkrétně dědění ze zákona, ze 
závěti anebo na základě dědické smlouvy. To jsou 
poměrně známé skutečnosti.

Nový občanský zákoník, účinný ode dne 1. 
ledna 2014, ovšem opětovně zavedl do našeho 
právního řádu pojem, spadající do dědického 
práva, a  to tzv. „odkaz.“ Jedná se o  poměrně 
významnou novinku v  úpravě dědictví jako 
takového. Podle tohoto nového institutu zřizuje 
(v pořízení pro případ smrti) zůstavitel odkazov-
níku   pohledávku na vydání určité věci, popří-
padě jedné či více věcí určitého druhu, nebo na 
zřízení určitého práva. Odkazovník ovšem není 
dědicem, a  proto nenastupuje do práv a  povin-
ností zůstavitele. Za odkazovníka lze také povolat 
i  právnickou osobu, a  to i  tu, která má teprve 
vzniknout (to však pouze do jednoho roku od 
smrti zůstavitele).

Vzhledem k  tomu, že odkazovník není 
dědicem, má oproti dědicům výhodné posta-
vení v tom smyslu, že nabývá pouze práv a neod-
povídá za dluhy zůstavitele tak, jako řádný dědic. 
Má tedy určité privilegované postavení ve vztahu 
k  odkázané pohledávce na vydání určité věci 
z  majetku zůstavitele. Zatímco nabytí dědictví 
potvrzuje dědici soud, odkaz může odkazovník 

uplatnit přímo u  dědice bez jakéhokoli zásahu 
soudu.

Oproti dosavadní a  zaužívané právní úpravě 
institutu dědictví se tedy fakticky jedná o  for-
mální rozšíření okruhu osob (subjektů), na které 
přechází, respektive může přejít majetek zemře-
lého zůstavitele.

Jan Holásek, advokát, člen kontrolního výboru 
zastupitelstva

Dobřichovický domek – 
přihlašování na kroužky 
v novém školním roce

Vážení rodiče, doufám, že jste Vy i Vaše děti byli 
s kroužky v SVČ Dobřichovický domek spokojení. 
Stále více se setkávám s žádostmi, abych počítala 
s dětmi v daném kroužku i v následujícím roce.

Pokud již teď víte, že byste rádi přihlásili své 
dítko v novém školním roce k nám do Dobřicho-
vického domku na kroužek, je nutné vyplnit při-
hlášku, kterou najdete na www.dobrichovicky-
domek.cz nebo v papírové podobě v  Infocentru 
a Dobřichovickém domku.

Pozor – to platí i pro děti, které už k nám na 
kroužek chodily! Kapacita kroužků je postupně 
zaplňována podle data na odevzdaných nebo 
mailem zaslaných přihláškách. Šanci dostat se 
na kroužek má opravdu kdokoliv a to, že dítě do 

Mgr. Jan Holásek

Zajímavosti
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CO KDO KDY KDE
AJ doučování  
individuální hodiny 
od 6 let

Pavla Svozílková Pondělí 13.00-18.00
Středa13.00-18.00

DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost

Němčina
individuální hodiny 
od 6 let

Němčina
individuální 
hodinyod 6 let

Pondělí 13.00-18.00
Úterý 9.00-12.00
Čtvrtek 13.00-18.00

DoDo / ZŠ Všenory
DoDo, Kancelář
DoDo, Společenská místnost

Ruština
individuální hodiny 
od 6 let

Julia Šupíková Středa 13.00-18.00
Pátek 13.00-18.00

DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost

Flétnička pro 
nejmenší
3-6 let

Lucie Koldínská Pondělí 16.00-16.45 DoDo, Společenská místnost

DĚTI a DOSPĚLÍ
Flétna pro děti 
a dospělé
individuální hodiny

Tereza Volfová Středa 13.00-18.00
Pátek 13.00-18.00

DoDo, Kancelář nebo 
Společenská místnost

Klavír pro děti 
a dospělé
individuální hodiny

Martina Hůlová Pondělí 12.30-18.30 
Úterý 12.30-19.00
Středa 12.45-17.45
Čtvrtek 12.30-18.30 
Pátek 12.00-18.00

DoDo, Kancelář 
DoDo, Kancelář 
ZŠ Všenory
DoDo, Kancelář
DoDo, Kancelář

Kytara pro děti 
a dospělé
individuální hodiny

Monika 
Doležalová

Pondělí 17.00-17.45
Úterý 17.00-17.45
Čtvrtek 11.45-16.45

DoDo, Kancelář a
Společenská místnost

Kytara pro děti 
a dospělé 
individuální hodiny

Julia Šupíková Středa 13.00-18.00
Pátek 13.00-18.00

DoDo, Kancelář a Společenská 
místnost

Hudební nauka
pro děti a dospělé

Martina Hůlová Pondělí 13.30-14.00
Úterý 14.15-14.45

DoDo, Společenská místnost

Grafika 
dospělí, starší děti

Alice Musilová Úterý 18:00-19:30 DoDo, Společenská místnost

Orientační běh děti 
i dospělí

Olga Šimerková Pondělí 15.00-17.00 Všenory, okolní lesy

Inline bruslení děti 
i dospělí

Matěj Pravda 
Změny časů 
vyhrazeny dle 
rozvrhu lektora.

Úterý 15.00-16.00 zač.
Úterý 16.00-17.00 po.
Středa 14.00-15.00

Dobřichovice, hřiště za 
Bioskou

Hrátky a pohádky 
s dětmi a batolátky
1/2-2 roky

Dagmar 
Staňková

Pátek 9.00-11.00 DoDo, Společenská místnost

Baby joga I. maminky 
a miminka 2-6 měsíců

Irena Nolová Úterý 10.30-11.30 DoDo, Taneční sál

Baby joga II. maminky 
a miminka 6-12 měsíců

Irena Nolová Pondělí 10.30-11.30 DoDo, Taneční sál

Jógo hrátky pro rodiče 
s dětmi 1-2 roky

Irena Nolová Úterý 9.15-10.15 DoDo, Taneční sál

Kulihrášci maminky 
a miminka 6-14 měsíců

Petra Šárová Čtvrtek 10.00-11.00 DoDo, Taneční sál

Dílna ArteRadky děti 
od 2 let s dospěláky

Radka 
Charapovová

Čtvrtek 10.00-11.00 DoDo, Ateliér

Maňáskové divadlo Lucie Havlíčková 1x za měsíc DoDo, Společenská místnost
DOSPĚLÍ a SENIOŘI
Kondiční cvičení pro 
seniory

Irena Nolová Pondělí 9.00-10.00 DoDo, Taneční sál 

Meditace v pohybu – 
ČCHI KUNG

Lucie Mutinská Pondělí 18.30-20.00 DoDo, Taneční sál

Meditační pondělky Jeremiáš Polcar Pondělí 19.00-21.00
Kromě posledního Po 
v měsíci.

DoDo, Společenská místnost

Utajené dialogy Jeremiáš Polcar 1x měsíc vždy poslední 
pondělí
Pondělí 19.00-21.00

DoDo, Společenská místnost

Feldenkraisova 
metoda

Dana 
Gavriněvová

Úterý 19.00-20.00 DoDo, Taneční sál

Harmonizační jóga 
pro ženy

Irena Nolová Úterý 20.00-21.15 DoDo, Taneční sál 

Ateliér pro seniory Dana 
Puchnarová

Středa 9.30-12.30 Dobřichovice, sál seniorů

Živá a krásná (ženy) Iveta Kučerová Středa 18.30-20.30 
(1x za 14 dní)

DoDo, Taneční sál 

Ženy, které tančí 
s vlky (ženy)

Helena 
Bezděková

Středa 18.30-20.30 
(1x za 14 dní)

DoDo, Taneční sál

TAI JI Tomáš Štorek Pátek 19.00-20.30 DoDo, Taneční sál
Němčina individuální 
hodiny

Radka Alexy / 
Jitka Hubrtová

Pondělí 13.00-18.00
Úterý 9.00-12.00
Čtvrtek 13.00-18.00

DoDo, Kancelář

CO KDO KDY KDE
DĚTI
Taneční studio 
Dobřichovice 
od 3 let až dospělí

Hana Tuháčková Pondělí 15.30-17.00 
Pondělí 17.30-18.30
Úterý 15.30-16.30
Středa 15.30-17.00
Středa 17.00-18.00
Čtvrtek 15.30-16.30
Čtvrtek 16.30-17.15
Čtvrtek 17.15-18.45
Pátek 18.00-19.00

DoDo, Taneční sál 
Dobřichovice, Fürstův sál
DoDo, Taneční sál 
Dobřichovice, Fürstův sál
Dobřichovice, Fürstův sál
DoDo, Taneční sál 
DoDo, Taneční sál 
DoDo, Taneční sál 
DoDo, Taneční sál

Taneční studio 
Dobřichovice  6-11 let

Jana Havlíková Úterý 16.00-17.00 ZŠ Všenory, tělocvična

Studio Orffáč 4-6 let Hana Tuháčková Úterý 16.45-17.30 DoDo, Taneční sál
Balet 5-7, 7-9 let Jana Plesná Pátek 15.00-16.00

Pátek 16.00-17.30
DoDo, Taneční sál

Street dance a pohy-
bová průprava 5-8 let

Eliška 
Soukupová

Čtvrtek 14.15-15.15 DoDo, Taneční sál

Tančím, tančíš, 
tančíme 1. stupeň ZŠ

Kateřina Hejná Pondělí 14.15-15.00 ZŠ Dobřichovice, aula

Sebeobrana 8-12 let Milan Pastva Středa 16.30-18.00 DoDo, Taneční sál
Florbal 7-9, 10-15 let Tomáš Staňek Úterý 13.45-14.45

Úterý 14.45-15.45
ZŠ Všenory, tělocvična

Tvoření 3D 5-11 let Markéta Tejklová Čtvrtek 16.00-17.30
Pondělí 16.00-17.30

DoDo, Ateliér
ZŠ Všenory

Grafika 6-14 let Alice Musilová Pondělí 14:15-15:45 DoDo, Společenská místnost
Dílna ArteRadky 
výtvarka 3-15 let + 
páteční keramika 
4-15 let

Radka 
Charapovová

Pondělí 15.00-16.00
Pondělí 16.30-18.00
Úterý 16.00-17.30
Středa 16.00-17.30
Čtvrtek 14.00-15.30 
Čtvrtek 16.00-17.30 
Pátek 14.30-16.00 ker
Pátek 17.00-18.30

DoDo, Ateliér
DoDo, Ateliér
DoDo, Ateliér
DoDo, Ateliér
ZŠ Všenory
ZŠ Všenory
DoDo, Ateliér
DoDo, Ateliér

Dramaťák s Bětkou 
7-10 let
10-13 let
5-6 let
7-9 let

Alžběta 
Gavriněvová Pondělí 15.30-16.30

Středa 16.30-18.00
Pátek 15.00-16.00
Pátek 16.00-17.00

ZŠ Všenory
DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost

Kouzelná jehlička 
5-10 let

Lucie Koldínská Úterý 16.45-17.45
Středa 15.30-16.30

DoDo, místnost Lumek
ZŠ Všenory

Korálkování 8-14 let Jana 
Procházková

Pondělí 13.00-14.00 ZŠ Všenory

Šití 8-14 let Zuzana Valešová Bude upřesněno podle 
rozvrhu lektorky

ZŠ Všenory

Přírodověda 
a zdravověda 8-14 let

Jana 
Procházková

Čtvrtek 16.00-17.00 ZŠ Všenory

Věda nás baví  
1. stupeň ZŠ

Kamila 
Vondráčková

Úterý 14.00-15.00 ZŠ Černošice

Věda nás baví  
1. stupeň ZŠ

Radka Alexy Úterý 15.30-16.30 ZŠ Dobřichovice

Věda nás baví  
1. stupeň ZŠ

Jana 
Procházková

Pátek 14.15-15.15 ZŠ Všenory

Kostky pro děti 
(Bricks4kidz)  
1. stupeň ZŠ

Radka Alexy Čtvrtek 14.30-15.30 DoDo, Společenská místnost

Kostky pro děti 
(Bricks4kidz) 1. st. ZŠ

Pavla Svozílková Čtvrtek 14.00-15.00 ZŠ Všenory

FIE – Feuersteinův 
program pro 
předškoláky 4-6 let

Věra Fixová Pondělí 8.00-11.45
Úterý 8.00-11.45
Středa 8.00-11.45
Čtvrtek 8.00-11.45

DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost
DoDo, Společenská místnost

Kurz pro předškoláky Jana Doksanská Úterý 14.30-15.30 ZŠ Dobřichovice, 1. stupeň
Příprava na 
přijímačky  
pro žáky 5. ročníků

Pavlína 
Seidlerová

Úterý 15.00-17.00 DoDo, Společenská místnost

Hrátky s AJ 1. a 2. třída Kateřina Hejná Pondělí 15.00-15:45 ZŠ Dobřichovice
AJ EasySpeak 
individuální hodiny

rodilý mluvčí Úterý DoDo, Společenská místnost

AJ EasySpeak 1. třída
1. třída
2. třída
2. třída
3.-5. třída

rodilý mluvčí
Změny časů 
vyhrazeny dle 
aktuálních 
rozvrhů v září!

Pondělí 12.10-12.55 
Středa 12.10-12.55 
Pondělí 13.05-13.50 
Středa 13.05-13.50 
Pondělí 14.00-14.45

ZŠ Všenory
ZŠ Všenory
ZŠ Všenory
ZŠ Všenory
ZŠ Všenory

AJ EasySpeak1.- 2. 
třída
3.-5. třída

rodilý mluvčí
Změny časů 
vyhr. dle akt. 
rozvrhů v září!

Úterý 12.20-13.05 
Úterý 14.25-15.10

ZŠ Dobřichovice
ZŠ Dobřichovice

Přehled kroužků pro školní rok 2016/17
Středisko volného času Dobřichovický domek, 5. května 12, 252 29 Dobřichovice
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kroužku již chodilo, tedy neznamená, že je přijato 
přednostně nebo automaticky.

Děkujeme a  těšíme se na Vás a  Vaše děti 
v nastávajícím školním roce.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Výstava modelů aut

Dne 29. července bude ve Středočeském museu 
v  Roztokách u  Prahy zahájena výstava MALÁ 
VELKÁ AUTA, která zde potrvá až do 15. ledna 
2017. Ústřední roli výstavy modely závodních 
monopostů automobilek Ferrari, Ford Mustang, 
Jaguar a motorek Harley Davidson.

Věřte, že nemusíte být malí kluci, abyste pod-
lehli kouzlu vystavovaných exponátů!  Rudolf 
Kocourek jich ze své celoživotní sbírky ve Velké 
výstavní síni představí téměř 2.000!  

M. Uhlíková 

Mariánská pouť v Černošicích

V sobotu 13. a v neděli 14. srpna se v sousedních 
Černošicích koná tradiční Marianská pouť.

Při této příležitosti zde bude zahájena výstava 
k  nedožitým 100. narozeninám akademické 
sochařky Marie Borkové, která byla mj. zakladatel-
kou výtvarného oboru ZUŠ Černošice (tehdy LŠU 
Černošice) a ovlivnila několik generací zdejších dětí.

Expozice bude složena z ojedinělého souboru 
keramiky, hraček a loutek, který nebyl ještě nikdy 
vystavován. A bude k vidění i několik prací žáků 
paní Borkové. Připravil Ivan Látal.

Vernisáž výstavy se koná ve středu 10. srpna 
2016 od 18 hodin  v  Komunitním centru MaNa 
(naproti kostelu Nanebevzetí Panny Marie)  a 
doprovodí ji i hudební intermezzo pramínkovských 
zpěvaček, dále je výstava otevřena až do neděle 14. 
srpna, dopoledne 10 – 12 a odpoledne 14 – 18 h.

Simona Kysilková Šnajperková

Pozor na pokousání psem

Dne 6. 7. 2016 v 15:48 hod. přijala hlídka Městské 
policie Černošice telefonické oznámení, ve 
kterém uvedla žena, že byla pokousána nezná-
mým psem menší rasy v blízkosti kempu v Dob-
řichovicích.   Po příjezdu hlídky MP na místo 
zraněná žena uvedla, že pes utekl směrem do 
chat nad ul. Tyršova. Vzhledem k drobnému nekr-
vácejícímu poranění na levé noze nebylo nutné 
na místo volat doktora a  žena byla poučena, 
aby vyhledala lékařské ošetření sama.   Šetřením 
na místě se strážníkům podařilo zjistit, o  jakého 
psa se jedná a  komu patří. Strážníci zjistili maji-
telku psa a  poučili ji o  nutnosti zajistit veteri-
nární prohlídku útočícího psa a  vyloučení naka-
žení vzteklinou. Tím že majitelka nezabezpe-
čila svého psa proti úniku je  v celé věci spatřo-
váno podezření z přestupku podle ustanovení § 
27 zákona č. 246/1992 Sb., o ochraně zvířat proti 
týrání a vzhledem k tomu, že pes pokousal osobu 
i  z   přestupku na úseku občanského soužití dle 
ustanovení § 49 zákona č. 200/1990 Sb., o  pře-
stupcích. Celou věcí se teď bude zabývat pří-
slušný správní orgán.

Městská policie Černošice



9

7/2016

Život nebo doprava

Na posledním veřejném projednávání návrhu 
nového územního plánu padl i  zajímavý 
a  poměrně často opakovaný názor, že rozvoj 
celého Dolního Poberounčí limituje kapa-
citně nedostatečná, pomalá a  nekvalitní sil-
niční síť, zejména ve směru na Prahu. Ten názor, 
který zmiňuji, byl, že ještě před prací na novém 
územním plánu (a pochopil jsem to tak, že by to 
mělo platit pro všechny obce a  města v  našem 
údolí) by se měla vyřešit doprava a  pak teprve 
přemýšlet o tom kde stavět a jak stavět.

Dobřichovice jsou na tom ve srovnání s ostat-
ními obcemi a městečky v okolí Prahy poměrně 
dobře. Již více než 150 let (od roku 1862) zde 
máme výkonnou železniční dopravu, která za 
23 minut od nastoupení do slušných a  pohodl-
ných vlakových souprav vás dopraví na Smíchov, 
kde suchou nohou projdete na stanici metra 
a  za několik dalších minut vystupujete na Vác-
lavském náměstí, tedy v  centru Prahy. Některé 
vlaky dokonce Prahou projedou a směřují až do 
Českého Brodu. Ve špičkách jezdí čtyři vlaky za 
hodinu a pozoruji, že lidí ve vlacích přibývá.

Jistě toho mají České dráhy mnoho na vylep-
šování, za mnohé je občané kritizují, ale srovnejte 
to s  dopravou z  Mníšku, nebo z  Jesenice nebo 
z Kladna, odkud také mnoho lidí jezdí do Prahy za 
prací nebo za studiem. Autobusy stojí v zácpách, 
nehody jsou daleko častější než na železnici.

Automobil je ale symbolem moderní doby 
a je dnes již skoro v každé domácnosti. Ve většině 
domácností jsou auta dvě i více. Promítneme-li to 
k nám, pak v Dobřichovicích se počet aut může 
pohybovat kolem tisícovky. Každé ráno se velká 
část všech automobilů z  celého Dolního Pobe-
rounčí dává do pohybu směrem Praha. Velmi 
často se dostanou do kolon, do zácpy a cesta se 
prodlužuje, ale přesto další den opět sedá jeden 
člověk do velkého bouráku, aby pak v Praze hledal 
kde zaparkovat, aby platil pokuty za špatné par-
kování, aby riskoval odtažení někam daleko za 
Prahu, to vše za pocit nezávislosti a  svobody, 
protože časově je vlak a  auto na tom přibližně 
stejně.

Je ale možné stále rozšiřovat sítě silnic, stále 
stavět nové tunely, obchvaty, mosty, čtyřproudé 
a šestiproudé silnice, podzemní i nadzemní par-
koviště? Já si myslím, že ne, že automobilisté se 
mají přizpůsobit tomu, co zde je a musí si zvyk-
nout, že je v  údolí Berounky složitý terén, že 
je toto údolí hustě zabydleno, že lidé v  obcích 
kolem této krásné řeky nechtějí, aby u nich vzni-
kaly nové dopravní stavby, aby kolem jejich 
domů jezdilo stále více aut. Je v tom velký rozpor, 
protože Dobřichovičtí by chtěli, aby byly roz-
šířeny a  lépe zprůjezdněny Všenory nebo Čer-
nošice, ale občané Všenor nebo Černošic jsou 
zásadně proti.

Lepší silniční spojeni s Prahou je dosud nevy-
řešený problém, který nemá žádné dobré a uni-
verzální řešení. Občas se vyskytnout fantas-
magorické návrhy, např. na podkopání Černo-
šic tunelem, nebo na stavbu dalších mostů přes 

Berounku, na bourání části Mokropes nebo 
Všenor, což okamžitě narazí buď na odpor lidí 
tam bydlících, nebo na finance, spíše ale na obojí.

Co nám tedy zbývá  –  podle mne je nutné se 
spokojit se stavem současných silnic, tlačit jejich 
správce na lepší údržbu a  opravy, na vylepšo-
vání jejich bezpečnosti, ale nespoléhat na to, že 
„někdo“ (a to kdo?) nám tady postaví dálnici do 
Prahy. Když řidiči pochopí, že je rychlejší a poho-
dlnější do Prahy jet vlakem, že z  domova na 
nádraží je lepší a  pohodlnější jet na kole, bude 
polovina problémů vyřešena. A  když to nepo-
chopí, tak ať stojí na Strakonické v kolonách nebo 

před závorami tak dlouho, dokud jim to nedojde. 
Já na příštích mnoho let jiné „řešení“ dopravy 
v Poberounčí nevidím.

Oklikou se vracím k besedě o územním plánu 
našeho města. Územní plán nemůže vyřešit 
problém dopravy, nemůže nařídit lidem, kudy 
mají jezdit, nemůže nařídit lidem, aby více jezdili 
vlakem, který na délku dvaceti aut, kde bude sedět 
dvacet lidí, odveze těch lidí snad 400. Nemůže 
nařídit lidem, aby nejezdili na poštu pro jeden 
dopis autem. Může jen vyhradit nové plochy pro 
nové silnice, pro obchvaty, pro nové mosty atd., 
které ale naopak mnoho lidí nebude chtít.

Názory čtenářů
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Pokud se podíváme na Dobřichovice zevnitř  
–  mnoho lidí si stěžuje, že v centru se nedá zapar-
kovat. Ale kde chcete udělat v centru nové parko-
vání? Zbourat nějaké domy? Omezit zeleň? Zrušit 
park nebo školní hřiště?? To jistě NE! Pak jediné 

řešení je v Dobřichovicích omezit provoz aut, více 
chodit pěšky, nebo jezdit na kole. Asi budeme 
muset postupně změnit náš současný způsob 
života, což se mnoha lidem nebude líbit. Ale jiné 
řešení asi není.

Nebo je? Tak nás s  ním seznamte, pojďme 
o něm diskutovat.

Vím, že jsem většinu čtenářů nepotěšil.
V. Kratochvíl

Přijďte na fotbal

Sportovní fanoušci, jen pomalu vstřebávají zkla-
mání z  nedávno skončeného fotbalového Eura, 
kde naše „repre“ předvedla bojácný a  ostudný 
výkon.... Dobřichovičtí příznivci tohoto krás-
ného sportu mohou přijít na jiné myšlenky při 
sledování místních – dobřichovických „čutálistů“. 
Čím může amatérský fotbal konkurovat.? Nemu-
síte cestovat daleko do zahraničí, ušetříte čas 
a  peníze. Jste mezi svými, diváky i  hráče znáte 
osobně. V restauraci Na hřišti, mají lahodné české 
pivo. Zažijete mnohdy více legrace a zábavy, než 
na velkých stadiónech, na place se taky leckdy 
dějí věci, které jinde nikdy neuvidíte. U nás je bez-
pečněji a nikdo Vás nebude podrobovat ponižu-
jícím prohlídkám.

Místní borci hrají lll. třídu a  ve skonče-
ném ročníku obsadili slušné 5. místo ze čtr-
nácti účastníků soutěže. Získali 40 bodů za 11 

vítězství, 7 remíz a  8 porážek se skórem 53:48. 
Do nové soutěže, ročníku – 2016/2017, vstoupí 
prvním mistrovským zápasem na našem hřišti 
v  sobotu 27. srpna 2016 od 17:00 hodin, proti 
béčku TJ  Jíloviště. Hned následující sobotu 3. září 
2016 se opět hraje v 17:00 hodin na našem hřišti 
proti SK  Vrané nad Vltavou.

Přijďte se podívat!
Miloslav Omáčka

Léto v Sokole 
v Dobřichovicích

V  červenci a  v  srpnu probíhá zdravotní cvičení 
nejen pro seniory, a to každé pondělí od 18 do 19 
hodin pod vedením cvičitelky Jany Císařové (cvi-
čitelka roku 2015 Župy Jungmannovy) v  malém 
sále TJ Sokol Dobřichovice.

Cvičení Pilates pokračuje také o  prázd-
ninách. V  červenci si můžete přijít zacvičit 

do malého sálu TJ Sokol Dobřichovice vždy 
v  pondělí od 9 do 10 hodin a  ve středu od 18 
do 19 hodin. V  srpnu se bude cvičit ve Fürs-
tově sále v  Dobřichovicích ve stejném čase. 
Cvičení vede paní Joana Matějková, která Vám 
ráda poskytne i jakékoliv informace na tel. čísle 
608 512 474.

Na první zářijovou neděli připravujeme již 3. 
ročník sportovního loučení s  prázdninami aneb 
jízda zručnosti. Akce se koná pod záštitou Stře-
dočeského koordinátora BESIP v  neděli 4. září 
2016 od 15 do 17 hodin na asfaltovém hřišti 
v  areálu TJ Sokol Dobřichovice. Přijďte společně 
s  dětmi strávit sportovně nedělní odpoledne, 
pro dospělé budou k dispozici simulační brýle na 
alkohol a drogy, s kterými projdou speciální při-
pravenou dráhu. Kola, odrážedla a helmy s sebou. 
Při velmi nepříznivém počasí se akce nekoná. Těší 
se na Vás cvičitelky odboru sportovní všestran-
nosti.

IN

Sport

Jeviště i hlediště Divadla ABC bylo plné vystupujících, kteří sklidili zasloužené ovace

Kultura u nás i v okolí
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Základní umělecká škola 
vyprodala Divadlo ABC 
v Praze

V neděli 19. června se skoro celá ZUŠ Dobřicho-
vice přestěhovala do pražského Divadla ABC, kde 
sehráli hudebně-dramatické pásmo s  názvem 
V + W + J = ABC. Bylo inspirováno hudbou skla-
datele Jaroslava Ježka, jehož 110. výročí naro-
zení si letos připomínáme. Proto celý podve-
čer zněly z  podia tohoto divadla, které celá 30. 
léta bylo domovskou scénou Osvobozeného 
divadla, jehož hlavními protagonisty kromě Jaro-
slava Ježka byli i  Jan Werich a Jiří Voskovec, pís-
ničky tohoto geniálního skladatele a  dirigenta, 
který bohužel zemřel v  americkém exilu během 
2. světové války v pouhých 35 letech.

Velké hlediště divadla ABC bylo plné příz-
nivců dobřichovické Základní umělecké školy. Na 
scénu přišly pomoci zazpívat i dámy ze souboru 
Cabinet, ale hlavními protagonisty celého večera 
byly děti, které navštěvují hudební kurzy ZUŠ 
a  jejich učitelé a  učitelky. Písničky Jaroslava 
Ježka na slova Voskovce a Wericha střídaly jedna 
druhou, zpívaly děti malé, větší i ty velké, dopro-
vázel velký orchestr ZUŠ, který řídil Dušan Navařík 
a který se jmenuje „Dobřichovická filharmonie“.

Celým večerem nás provázeli dva klauni  –  Jan 
Seidel a  Jiří Šafránek, kteří evokovali Voskovce 
a Wericha, ale dělali to vtipně a decentně a nesna-
žili se ty dva staré bardy a divadelní legendy nijak 
imitovat.

Celý večer byl krásný, ohromně se povedl, za 
což patří velké díky všem vyučujícím Základní 
umělecké školy Dobřichovice. Největší uznání 
ovšem opatří všem účinkujícím, od těch nejmen-
ších až po ty dospělé.

vk

Zlatí cigáni

Dovolujeme si vás pozvat v rámci DKL 2016 (dob-
řichovické kulturní léto) na letní hudební férii 
nazvanou „Zlatý cigáni“.

Za doprovodu živé i  reprodukované muziky 
vzpomeneme na vynikající film „Cikáni jdou do 
nebe“ (M. Gorkij) z  roku 1976, jehož ústředním 
mottem je svoboda.

Proto se můžete těšit nejen na moudrá slova 
M. Gorkého, ale i na improvizaci našich známých 
i  neznámých ochotníků z  Dobřichovic a  okolí. 
Tanec, zpěv, hudba, koně a nostalgie.

Divadlo by mělo nést prvky nadšení a radosti 
z tvoření. Proto se autorka projektu Lenka Šebek 
Loubalová pustila do tohoto nelehkého úkolu 
a  dopřává svěřeným ochotníkům trochu jiný 
způsob divadelního vyjádření, než na jaký byli 
zvyklí.

Barevný svět cikánů nás vždy lákal a  okouz-
lil mnoho světových skladatelů (např. L. Janáček 
„Zápisník zmizelého“, nebo J. Doga „Cikáni jdou 
do nebe“ apod.)

Bude to „hra na cikány“ a  na to „jak by bylo 
krásné kdyby...“. Během představení budou 
herci také vařit slepičí polévku. Tak jim přijďte 
držet palce, ať se jim povede a ať si na ní všichni 
pochutnáme a zazpíváme z plných plic.

„Zlatý cigáni“ budou na zámku v Dobřichovi-
cích od 31. srpna do 3. září 2016 vždy od 20:30 
hodin.

Vstupné dobrovolné.
Srdečně zve společnost ProDivadlo

Houslista Jan Hrubý pozval do 
Čech vynikající hráče z Velké 
Británie

Začátkem srpna vystoupí v Dobřichovicích zají-
mavá sestava s  názvem Pagoda Project. Jedná 
se o  sestavu vynikajících hráčů hrajících ang-
lický folk s  jazzovými improvizacemi. Na akor-
deon zahraje Paul Hutchinson a  na klarinet 
Karen Wimhurst z  Walesu. V  současné době 
jsou na evropském turné a představují své nové 
CD, které nedávno spolu natočili. V Čechách je 
doprovází houslista Jan Hrubý, který si s  nimi 
také zahraje 3. srpna ve 20h v dobřichovickém 
zámku.  

Andrea Kudrnová

Harmonika a klarinet z Británie zahrají v Dobřichovicích

Kulturní přehled  
Dobřichovice  
 – srpen 2016

Výstavy

V Galerii Bím: do poloviny srpna potrvá 
výstava mladých českých umělců, 
která je spojená s první aukcí obrazů 
v Dobřichovicích.
Pořádá: Tomáš Bím

Ve středu 3. srpna ve 20:00  
na zámku
Koncert Paula Hutchinsona 
(akordeon, UK-Wales), Karen 
Wimhurst (UK-Wales) a jejich 
hosta Jana Hrubého (housle).

Zazní anglický folk s jazzovými 
improvizacemi. Vstupné 200,-/100,- 
důchodci, děti.  Předprodej v Infocentru.
Pořádá: Kulturní centrum Dobřichovice

V sobotu 6. srpna 8:00 – 12:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Kulturní centrum Dobřichovice

V neděli 7. srpna v 17:00 na 
zámku (v residenci)
Zahájení letního hudebního 
festivalu Musica Viva

Hudba italského baroka. Vystoupí 
soubor Ludus musicus a hosté
Pořádá: František Běhounek

V úterý 9. srpna v 19:30 na 
zámku (v residenci)
Musica Viva: vernisáž 
výstavy Karla IV.  
Fotografie Karla Neuberta

Kurátorkou výstavy je Mgr. Petra 
Czumalová, dcera významného 
fotografa.

Ve čtvrtek 11. srpna v 19:30 na 
zámku (v residenci)
Musica Viva:  
Swing Melodians

Americký hot jazz a swing 20. a 30. let.
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ŘEVNICE

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz. 
Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý 
–  sobota 9 – 19 hodin, v  neděli 10 – 17 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

HRAVĚ A ZDRAVĚ
Řevnický rodinný festival
3. 9. od 11:00 h., nám. Krále 
Jiřího z Poděbrad, Řevnice.

Pro velký úspěch a  spokojenost všech 
zúčastněných se hlavní organizátor spolek 
Náruč rozhodl opět ve spolupráci s  Rodinným 
centrem Leťánek uspořádat druhý ročník Řev-
nického rodinného festivalu Hravě a zdravě. Akci 
stejně tak jako v minulém roce podpořilo město 
Řevnice. Mimo jiné také tím, že opět zorganizuje 
Den bez aut.

Tak jako v  minulém roce se představí místní 
i okolní spolky a organizace, proběhnou veřejná 
vystoupení, tematický trh, který zaplní celé 
náměstí. Nebude chybět zábava a  program pro 
všechny věkové kategorie.

Letošní novinkou je představení komunitního 
stolu a projekt Tančírna.

Podaří se překonat loňský rekord v délce při-
nesených štrůdlů? Nezapomeňte a  první zářio-
vou sobotu s sebou přineste na řevnické náměstí 
svůj štrůdl. Výměnou za něj dostanete poukázku 
na kávu do kavárny Modrý domeček.

Mottem letošního festivalu je: „Neobědvejte 
dnes doma, pojďme se najíst společně!“

Pokud máte jakékoliv náměty, dotazy či při-
pomínky, neváhejte se obrátit na  Marii Hrdou 
v kavárně Modrý domeček, email: marie@os-na-
ruc.cz.                                                                             MH

Kino Řevnice březen 2015
(více na www.kinorevnice.cz)
Středa 3. srpna / 20:00 / Sezn@mka
Pátek 5. srpna / 21:15 / Divoké historky (Letní kino 
na řevnickém  náměstí)
Sobota 6. srpna / 15:30 / Doba ledová: Mamutí 
drcnutí
Sobota 6. srpna / 21:15 / Sedm statečných (Letní 
kino na náměstí)
Středa 10. srpna / 20:00 / Teorie tygra
Pátek 12. srpna / 21:15 / Iracionální muž (Letní 
kino na náměstí)
Sobota 13. srpna / 15:30 / Tajný život mazlíčků
Sobota 13. srpna / 21:15 / Dobrý ročník (Letní 
kino na náměstí)
Středa 17. srpna / 20:00 / Lucie: Příběh jedný kapely
Pátek 19. srpna / 18:00 / Strašidla
Pátek 19. srpna / 21:15 / Půlnoční kovboj (Letní 
kino na náměstí)
Sobota 20. srpna / 15:30 / Strašidla
Sobota 20. srpna / 21:15 / Vlk z Wallstreet (Letní 
kino na náměstí)
Středa 24. srpna / 20:00 / Star Trek: Do neznáma
Pátek 26. srpna / 20:00 / Božská Florence
Sobota 27. srpna / 15:30 / Můj kamarád drak
Sobota 27. srpna / 20:00 / Nejkrásnější den
Středa 31. srpna / 20:00 / Učitelka

V sobotu 13. srpna v 19:30  
na zámku (v residenci)
Musica Viva: Musica 
Da Chiesa

Soubor historických nástrojů.

V sobotu 13. srpna ve 14:00  
na louce u pěší lávky
Dixieland festival

Programem provází Tomáš Velínský. 
Vystoupí kapely Nadoraz, Swing 
Cheek, BrassBand.cz, Bonus Orchestra, 
Steamboat Stompers, The Dixie Banjo 
Band, The Dixieland Champions.
Pořádá: Jiří Turek ve spolupráci 
s městem Dobřichovice

V sobotu 20. srpna 8 – 12:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Kulturní centrum Dobřichovice

V sobotu 20. srpna v 19:30  
na zámku (v residenci)
Musica Viva: Carolus Et 
Wenceslaus  –  podzim 
trubadurské lyriky za 
Václava IV.  Soubor Motus 
Harmonicus

V neděli 21. srpna v 17:00 
v karlickém kostele sv. Martina 
a sv. Prokopa
Musica Viva, závěr festivalu: 
Sdružení hlubokých 
žesťů  České filharmonie

Ve čtvrtek 25. srpna v 18:00  
na zámku   
Zahájení výstavy 
o stavebním vývoji 
dobřichovických domů

Výstava potrvá do 30. září 
a organizátorky věnují tuto výstavu 
městu, které ji bude mít do budoucna 
ve stálé expozici.
Pořádá: Anna Adámková a Miroslava 
Neubertová

V sobotu 27. srpna 11 – 24:00 
na zámku   
Vinařské slavnosti

Program v areálu zámku:  ochutnávky 
vín přímo s vinaři v celém areálu zámku, 
u řeky: dětské atrakce, šermířská 
skupina Alotrium a další.
11:00  nádvoří: hudební skupina 
Brownies
11:30 velký sál: pro děti –  Pruhované 
panenky: O Sněhurce a poté dílny
12:30 nádvoří: Pražský pouťový 
orchestr
14:00 náměstíčko: Třehusk  –  
staročeské písničky
14:15 nádvoří: Brownies
15:00 u řeky pod lípou: Šermířské 
představení skupiny Alotrium
15:15 The Buffon´s Steam Engines – 
dixieland
15:30 nádvoří: Ve čtvrtek v pět a RH 
plus (folk a moravské písničky)
17:15 nádvoří: udělení titulu vinař 
roku a losování o Whirlpool spotřebič 
v hodnotě 20.000,- a mnoho dalších cen 
od Českého archivu vín.
18:15 nádvoří: Cabinet – dámská 
vokální skupina
19:30 nádvoří: Shum Davar  –  
balkánská hudba
22:00 nádvoří: MARIO BIHARI 
a BACHTALE APSA – world music, gipsy
Pořádá město Dobřichovice
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MNÍŠEK POD BRDY

Městské kulturní středisko Mníšek pod Brdy, 
telefon 318-592280 Bližší informace k  akcím na 
www.mnisek.cz

Postřižiny vzdávají hold pivu a  krásným 
vlasům paní sládkové
Maryška koupající se v sudu, pan De Giorgi ská-
kající z komína, Francin na kouřícím a prskajícím 
motocyklu… O  divácky vděčné scény v  původ-
ním muzikálu Postřižiny, který bude k  vidění 5. 
a  6. srpna od 20 hodin na zámku v  Mníšku pod 
Brdy, rozhodně nouze není. Kromě nich mohou 
diváci obdivovat populární herce i  zpěváky, 
ochotníky ve svých životních rolích, zvířata a his-
torickou techniku.

V původním muzikálu POSTŘIŽINY už šest let 
společně účinkují profesionálové – Jan Rosák, 
Petr Jančařík, Pavel Vítek, Lumír Olšovský… – s 
ochotníky, kteří jsou doma v kraji kolem dolního 
toku řeky Berounky. Skvělé výkony podávají 
Adéla Červenková, Pavla Nováčková, Karel Král, 
Jiří Petříš, Alena i Petr Říhovi a další. První tři roky 
roli prokuristy Vilímka ztvárňoval nesmrtelný 
bard českého divadla a filmu Pavel Landovský.

Na scéně se kromě herců objevují koza, koně, 
motocykl i  více než sto let stará hasičská stří-
kačka obsluhovaná dobrovolnými hasiči z  malé 
vesničky Osov Na Podbrdsku. Diváci se mohou 
těšit na koupel Maryšky a paní hostinské v pivo-
varském sudu, na skok pana De Giorgiho z pivo-
varského komína, na léčbu pomocí zázračných 
fulguračních proudů, zabijačkové pochoutky 
i výborné pivo.

Postřižiny jsou původním muzikálem autorů 
Miloslava Frýdla (scénář) a Jana Martínka (hudba) 
vytvořeným na motivy známé předlohy Bohu-
mila Hrabala. Svérázný profesionálně – amatér-
ský soubor je už šest let uvádí po celé republice.

Před začátkem pátečního představení zahraje 
staropražská kapela Třehusk.

Postřižiny
Mníšek pod Brdy, zámek, 5. a  6. 8. od 20.00 
hodin
Petr JANČAŘÍK  –  Dr. Gruntorád
Jiří PETŘÍŠ  –  Francin
Adéla ČERVENKOVÁ  –  Maryška
Karel KRÁL  –  Pepin
Lumír OLŠOVSKÝ –  De Giorgi
Petr BENDL –  pan Koloničný
Petr KAPLAN  –  pan Vilímek
Alena ŘÍHOVÁ  –  paní Koloničná
Petr ŘÍHA  –  statkář Souhrada
Pavla NOVÁČKOVÁ  –  hostinská Dorotka
Miloš CHROUST  –  kadeřnický mistr Boďa
Ondřej NOVÁČEK  –  řezník Myclík
Jiří VITOUŠ  –  pan Václav
Osovští hasiči v  historických uniformách, koza, 
hasičská stříkačka, motocykl, pivo…
Předprodej vstupenek: Zámek Mníšek pod Brdy: 
mnisek@npu.cz

Zasedání správní rady městského pivovaru končí písničkou. Zleva: Pavel Vítek, Petr Bendl, Petr Jančařík 
a Petr Říha
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Město Dobřichovice nabízí 
k pronájmu suterénní byt 2+kk 
v budově zdravotního střediska v ulici Březová 341. 

Žádosti zasílejte nebo podávejte do podatelny 
Městského úřadu Dobřichovice, 

Vítova 61, 252 29 Dobřichovice, nebo na mailovou 
adresu tajemnik@dobrichovice.cz

Jsme mladý manželský pár 
a hledáme k okamžité koupi 

hezký pozemek v Dobřichovicích
o rozloze cca 1.000–1.500 m2 přímo od majitele.
Kontakt: Martina Ondrušková, tel. 724 222 392.

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky typu 
Tetra hnědá a Dominant ve všech barvách.
Stáří 14–19 týdnů. Cena 149–180,- Kč/ks.

Prodej se uskuteční dne 8. srpna 2016 od 14:20 
hodin u Městského úřadu Dobřichovice

Při prodeji slepiček proběhne i výkup králičích 
kožek–cena dle poptávky.

Informace: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod. tel. 601-576270, 
606-550204, 728-605840.
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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sobota 6.  a 20. srpna 
od 8 do 12 hodin

DOBŘICHOVICKÉ
FarMáŘSKÉ TrHY 

před zámkem


